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Skolor och idrott i samarbete ger en attraktivare Vallentuna 
Anteckningar från mötet hos Skolförvaltningen. Närvarande: Ed Fontes (EF), Lars Billing (LB), Lars 

Barkström (LBa) och Henrik Lennermark (HL). Tid och plats: onsdagen den 13 februari 2019 kl 10:30, 

Kommunhuset i Vallentuna. 

EF, LB och LBa representerar sina föreningar men även den nio föreningarna på IP. Även Fritidshjälpen 

kommer att få rapportering från mötet 

Samverkan mellan skola och idrottsföreningarna kan öka attraktionsvärdet för Vallentunas skolor, det 

var vi alla eniga om. Vi måste börja i ung ålder för att kunna behålla våra elever. Ingången till idrott 

under skoltid borde börja redan vid förskoleålder och samverkan mellan idrottsföreningar, förskolor och 

fritids borde sänka ribban för idrottandet. Vi enades om att all idrottande är bra. Like och Academy fyller 

sin funktion men vi borde nu fylla på med idrottsprofiler och idrott för förskolebarn (t ex skridskoskola). 

Följande åtgärder bör påbörjas: 

1. Vallentuna Hockey och Vallentuna Konståkning ska arrangera en gemensam skridskoskola för 

förskolebarn under skoltid. Förskolorna och fritids bör kunna komma till ishallen under 

bestämda tider, före kl 15, och få hjälp av våra tränare. Även andra föreningar på IP bör se detta 

som en möjlighet och erbjuda ”prova på” för förskolor och fritids. 

2. Föreningarna på IP bör erbjuda så långt det är möjligt elever på Hagaskolan att utöva ”sin” idrott 

under skoltid med dedicerade tränare. Hockey och konståkningen har exempelvis professionella 

tränare som bör kunna stå till idrottsprofilens förfogande under dagarna (före kl 15). 

3. Like och Academy bör utvecklas för att det ska bli lättare att bemanna tiderna. T ex bör Like ha 

mer regelbundna tider och Academy bör ha tider före kl 15.  

4. Det är tydligen svårt för kommunen att betala tränarna via föreningarna, vilket gör Like och 

Academy mindre tilltalande för föreningarna. Föreningarna får samma kostnad, större ansvar, 

men ingen ekonomisk ersättning. Ett alternativ är att kommunen deltidsanställer tränarna även 

när de jobbar för föreningarna. Finansiering skulle kunna ske genom avgifter. 

5. Filialer som startar nya gymnasieskolor i Vallentuna skulle kunna vara en genväg för att behålla 

fler elever i Vallentuna (endast 10% av Vallentunas 2500 gymnasieelever läser i Vallentuna). T ex 

skulle Tibble Gymnasium eller Enskilda Gymnasium öppna nya filialer i Vallentuna. Om så sker 

bör idrottsföreningarna stå beredda att vara med och erbjuda idrottsprofiler. Under tiden bör vi 

bygga vidare på de idrottsprofiler i Vallentuna Gymnasium, som har bra rykte när det gäller 

fordonsteknisk inriktning och andra yrkesinriktade program. 

6. Samverkan mellan idrottsföreningar, fritids, skolor och förvaltningen skulle kunna förbättras 

med hjälp av en verksamhetschef. Vi bör ta denna idé vidare. 

7. Det som inte täcks av ovanstående punkter är idrottande i låg- och mellanstadiet för elever som 

vill hålla på med ”sin” idrott under skoltid. Like alternerar mellan olika aktiviteter och det är inte 

ens säkert att de någon gång får utöva sin favoritidrott. Detta är kanske något att titta vidare på. 

Vid protokollet    Justeringsman: 

 

Ed Fontes    Lars Barkström 



2(2) 
 

Appendix: Tankar inför mötet, IP-föreningarna 

Mål: 

1. Göra Vallentuna attraktivare för våra skolelever och för deras föräldrar. Detta bör ge tillbaka 

skolpengen till Vallentuna, skapa nya jobb, nya företag och ge möjlighet till större investeringar 

genom att öka Vallentunas BKP. 

2. Ge barn större möjlighet att idrotta under skoltid. Vi borde kunna frigöra tid för föräldrar och sänka 

tröskeln för barn att komma igång med idrott. Man ska inte vara beroende av en förälder som 

skjutsar för att få utöva sin sport. Detta ökar även inkludering, samt den fysiska och psykiska hälsan. 

a. Får fler Vallentunabor i idrott i tidig ålder. 

b. Få bättre skolresultat. Barn som idrottar får bättre skolresultat. 

c. Göra det roligare och bättre att gå i skolan och att idrotta i Vallentuna. 

Resurser: 

1. IP som står nästan tomt på vardagarna. En större användning skulle motivera större investeringar 

på IP. Detta bör ge en positiv spiral med ett bättre IP, fler barn och vuxna som idrottar, fler jobb, 

friskare Vallentunabor och i slutändan större BKP. 

2. Tränarresurser hos de nio föreningarna på IP: 2 heltidsanställda hockeytränare och en 

heltidsanställd kanslist och redovisningsansvarig i VBK Hockey, 2 heltidsanställda tränare och en 

deltidsanställd tränare i konståkningen, 2 heltidsanställda tränare i korpen, 1 heltidsanställd tränare 

i tennisklubben. Vi skulle kunna bli fler om idrottandet ökar genom att barn tillåts idrotta på skoltid. 

3. Förutom IP investerar vi (offentliga och privata Vallentuna) i infrastruktur, bostäder och skolor i 

närheten av IP. Vi har hotell, restauranger, skolor, idrottsanläggningar, arbetsplatser och 

kommunikationer allt samlat i ett relativt litet område 

4. Ett hundratal ideellt arbetande föräldrar och idrottsutövare som kan marknadsföra skolor, idrott 

och Vallentuna om vi gör saker rätt.  

Vad behövs? 

1. Större samverkan mellan idrotten och skolorna. 

a. Barn som vill satsa på sin idrott bör kunna träna på skoltid med sin tränare och sin egen 

förening. Där har vi bra erfarenhet med gymnasiet och hockeyn.  

b. Barn som vill prova på ska tillåtas göra det. Där har vi bra erfarenheter från Like och 

Academy. 

2. Vi behöver en verksamhetschef på IP liknande det som vi har för kulturen. Verksamhetschefen 

skulle kunna väva ihop fritidsverksamheten, skolorna och verksamheten på IP. Allt för att göra det 

lättare för barn och vuxna att idrotta. 

3. Investeringar på IP. IP:s underhåll är kraftigt eftersatt. Vi har behov av ny friidrottsanläggning, 

fotbollshall, ishall som kan användas året om, fler omklädningsrum och förråd (kapaciteten är klart 

under behovet). Mest akut är behovet av omklädningsrum och förråd. Många lokaler på IP ser ut 

och är också råttbo (kolla bara på barackerna). Vi måste se bättre ut om vi ska attrahera fler. En stor 

ombyggnad med ”riktiga” lokaler skulle involvera företag samtidigt som det skulle skapa utrymmen 

för fritid och skolan. Vi skulle få hjulen att snurra fortare i Vallentuna. 


